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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

 

 

PROTOKÓŁ  Nr  XLV/2014 

 

 

z XLV Sesji VI kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

18 września 2014 r., w Urzędzie Miejskim Gminy Rakoniewice, Osiedle Drzymały 25. 

 

Obrady rozpoczęto w dniu 18 września 2014 r., o godz. 9:00, 

zakończono w dniu 18 września 2014 r., o godz. 9:30. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 11 radnych, 

nieobecnych – 4 radnych. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- Józef Bernakiewicz, 

- Bronisław Chałupka, 

- Katarzyna Lulkiewicz, 

- Dariusz Mikołajczyk. 

  

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w Sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic, 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic, 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy, 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy, 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIV Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Podjęcie Uchwał w sprawie :  

a. zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok. 

6. Wolne wnioski i informacje. 

7. Zakończenie obrad. 

 

 

 

 

 

Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

XLV/331/2014 

 

 

 

4 - 7 
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Przebieg XLV nadzwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 18 września 2014 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Przewodniczący poinformował, że sesja zwołana została na wniosek Burmistrza, zgodnie  

z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (wniosek stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w sesji uczestniczy 11 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad.  

 

Nie zgłoszono żadnych  wniosków, w związku z czym Przewodniczący odczytał 

obowiązujący porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

Protokół Nr XLIV/2014 z XLIV sesji VI kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XLIV sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 11 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało – 11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się -  

0 radnych. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z XLIV sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

 

Radny Wiesław Borowski zwrócił uwagę na zły stan znaków drogowych m.in. znaku STOP, 

w Rakoniewicach,  przy stacji paliw Bliska oraz przy szkole. 

 

Burmistrz odpowiedział, że Gmina zwróci się w tej sprawie do zarządcy dróg (powiatowego 

przy szkole i krajowego jeśli chodzi o stację Bliska). Burmistrz zauważył, że dyrektor 

Bartkowiak jest bardzo często na terenie Gminy Rakoniewice i zapewne jako dyrektor 

Zarządu Dróg zwraca również uwagę na barwę znaków i pan Urbaniak z Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad również.  

 

Radna G. Cielecka poinformowała o uwagach, jakie zgłaszają mieszkańcy ulicy Topolowej  

w Rostarzewie, która to ulica znajduje się przy drodze powiatowej. Na tej ulicy, na odcinku 

od Rakoniewic w kierunku Głodna został wykonany, po lewej stronie, chodnik. Po prawej 

stronie został z kolei oczyszczony rów. Niestety rów obecnie zarósł, jest on głęboki i jest 

niebezpiecznie. Mieszkańcy proszą, aby zamontować na tym odcinku barierki ochronne lub 

również wykonać po tej stronie chodnik.   

 

Burmistrz powiedział, że jest to droga powiatowa i również może w tej sprawie zwrócić się 

do zarządcy drogi. 

 

Więcej radnych nie zabrało głosu. 

 

Pkt 5. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. Na wstępie wyjaśniła, że Gmina Rakoniewice złożyła 

wnioski na dwa zadania z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich tj. na place zabaw  

w miejscowości Wioska i Łąkie. Takie dofinansowanie na te dwa zadania w wysokości po 

25.000 zł Gmina otrzyma, jeśli w odpowiednim terminie zostaną one zrealizowane. Termin 
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realizacji jest dość krótki, stąd postanowiono zwołać sesję nadzwyczajną. Gmina na każde  

z tych zadań musi dołożyć ze swoich środków po 21.200 zł. Ponadto do budżetu 

wprowadzane są środki, jakie Gmina otrzymała w ramach dotacji na pomoc materialną dla 

uczniów w wysokości 38.250 zł. Pozostałe zmiany dotyczą gównie zgłoszeń dokonanych 

przez dyrektorów poszczególnych placówek oświatowych z terenu naszej Gminy. Dalej 

Skarbnik Przedstawiła szczegółowo proponowane zmiany do budżetu, które dotyczą : 

 

Zwiększenie dochodów i wydatków z udziałem dotacji i środków z UE 

 

 

Dz. 854 Edukacyjna opieka wychowawcza 

Pomoc materialna dla uczniów   

Zwiększenie dochodów w § 2040 o kwotę : 38.250 zł w związku z zawiadomieniem 

Wojewody Wielkopolskiego Nr FB-I.3111.268.2014.8 z dnia 3 września 2014 r. o przyznaniu 

dotacji z  przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu podręczników dla uczniów w ramach 

Rządowego programu pomocy uczniom w 2014– Wyprawka szkolna.  

W wydatkach kwotę : 38.250 zł ujęto w dz. 854, rozdz. 85415 § 3260, w tym szkoła:  

Rakoniewice – 14.100 zł , Jabłonna – 12.075 zł , Ruchocice – 5.450 zł, Łąkie – 4.300 zł , 

Rostarzewo – 2.325 zł.  

Realizacja zadań z udziałem środków Unii Europejskiej 

Na podstawie umów do PROGRAMU ROZWOJU OBSZARÓW WIEJSKICH  w ramach 

działania 413 „ Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju małych projektów” wprowadzono 

poniższe zadania do realizacji w roku 2014.  

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Obiekty sportowe zał 1,2,3 

Aktywność poprzez zabawę . Celem operacji jest umożliwienie dzieciom aktywnego 

spędzenia czasu poprzez wybudowanie ogólnodostępnego placu zabaw – Wioska 

Dotacja § 6298 – 25.000 zł  . 

Wydatki § 6058 – 25.000 zł , § 6059 – 21.200 zł. 

Aktywność - zbawa - relaks. Celem operacji jest umożliwienie dzieciom aktywnego 

spędzenia czasu poprzez wybudowanie ogólnodostępnego placu zabaw – Łąkie 

Dotacja § 6298 – 25.000 zł  . 

Wydatki § 6058 – 25.000 zł , § 6059 – 21.200 zł. 

Zwiększenie wydatków o kwotę : 92.400 zł .  

 

 

Pozostałe dochody 

 

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Szkoły Podstawowe 

Szkoła Rakoniewice   

Zwiększenie dochodów w § 0750 – 18.320,07 zł (wynajem sal), § 0970 – 3.991,80 zł 

(prowizja PZU, terminowe płacenie podatku dochodowego),  

Szkoła Rostarzewo    
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Zwiększenie dochodów w § 0970 – 1.121,07,  § 2700 – 2.409 zł (wpłata ze szkoły 

partnerskiej na Litwie na realizację projektu w ramach współpracy miedzy szkołami, 

dofinansowanie akcja PAJACYK) 

Przedszkola 

Szkoła Rostarzewo    

Zwiększenie dochodów w § 0830 – 3.500 zł (odpłatność za zajęcia dodatkowe),  

Gimnazja  

Szkoła Rakoniewice   

Zmniejszenie dochodów w § 0970 – 1.500 zł (nie odbędzie się wymiana zagraniczna 

młodzieży),  

Stołówki szkolne i przedszkolne 

Szkoła Rakoniewice   

Zwiększenie dochodów w § 0830 – 21.000 zł  (odpłatność za obiady)  

Szkoła Rostarzewo    

Zwiększenie dochodów w § 0830 – 10.000 zł  (odpłatność za obiady)  

 

 

Pozostałe wydatki 

 

Dz. 600 Transport i łączność                                                                                                                    

Drogi publiczne krajowe                                                                                                                       

Zwiększenie wydatków o kwotę : 9.000 zł tytułem wypłaty odszkodowania za przejęte prawo 

własności nieruchomości oznaczonej jako działka 111/1 o pow. 0,379ha  (właściciel INDROL 

spółka . z oo ) przeznaczona pod rozbudowę drogi krajowej nr 32 na odcinku Rostarzewo – 

Wolsztyn w zakresie budowy ciągu pieszo-rowerowego.                                                                                                               

Drogi publiczne powiatowe                                                                                                                

Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę ; 2.000 zł dla zadania „ remont chodnika w m. 

Tarnowa wzdłuż drogi powiatowej nr 3570P Rakoniewice – Tarnowa. Remont finansowany 

w całości przez samorząd Gminy Rakoniewice ( wydatek inspektora nadzoru).                                                                      

Drogi publiczne gminne                                                                                                                     

Wydatki majątkowe                                                                                                                 

Zmniejszenie wydatków planowanych na zakup działek zajętych pod drogi w miejscowości  

Rakoniewice ul. Piaskowa i Ogrodowa o kwotę : 9.000 zł  ( nie będą w pełni wykorzystane)                  

Dz. 757 Obsługa długu publicznego                                                                                                             

Obsługa papierów wartościowych, kredytów i pożyczek jst                                                          

Zmniejszenie o kwotę : 44.400 zł wydatków przeznaczonych na odsetki od wyemitowanych 

obligacji i pożyczki.  W roku 2014 znacznie obniżone są stopy procentowe i planowane 

wydatki nie będą w całości wydatkowane.                                                                                                                                  

Dz. 801 Oświata i wychowanie                                                                                                            

Zmiany dotyczą przesunięć w wydatkach planowanych na utrzymanie szkół w szczególności 

uzupełnienie wyposażenia klas po wykonanych remontach w okresie wakacyjnym jak 

również zabezpieczenie środków na energię i podstawowe wydatki związane z 

funkcjonowaniem placówek oświatowych.                                                                                                                                             

Szkoły Podstawowe                                                                                                                               

Szkoła Rakoniewice                                                                                                                       

Zwiększenie wydatków w § 4210 – 6.200 zł, § 4270 – 18.496,87 zł, § 4350 – 45 zł,                                                                                                                

Zmniejszenie wydatków w § 4260- 1.500 zł ,w wydatkach majątkowych § 6060 (zakup 

kserokopiarki) – 2.866 zł.                                                                                                                                                  

Szkoła Rostarzewo                                                                                                                                 

Zwiększenie wydatków w § 4210 – 2.409 zł , 4300 – 1.121,07, § 4520 – 600 zł                                                                                              
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Zmniejszenie wydatków w § 4370- 600 zł .                                                                                               

Szkoła Jabłonna                                                                                                                                        

Zwiększenie wydatków w § 4210 – 10.000 zł, § 4260 – 40.000 zł, § 4360 – 250 zł, § 4520 – 

156 zł Zmniejszenie wydatków w § 4010 – 40.000 zł, § 4270 – 10.000 zł, § 4370- 406 zł .                        

Szkoła Łąkie                                                                                                                                         

Zwiększenie wydatków w § 4210 - 15.500 zł .                                                                                     

Zmniejszenie wydatków w § 4240 – 4.500 zł, § 4270 – 4.000 zł, § 4300- 7.000 zł .                           

Przedszkole                                                                                                                                                      

Szkoła Rostarzewo                                                                                                                           

Zwiększenie wydatków w § 4210 – 3.500 zł,                                                                                             

Gimnazja                                                                                                                                                  

Szkoła Rakoniewice                                                                                                                       

Zwiększenie wydatków w § 4170 – 436 zł,                                                                                                

Stołówki szkolne i przedszkolne                                                                                                                 

Szkoła Rakoniewice                                                                                                                               

Zwiększenie wydatków w § 4220 – 21.000 zł ,                                                                                                

Szkoła Rostarzewo                                                                                                                            

Zwiększenie wydatków w § 4220 – 10.000 zł        

 

Radna G. Cielecka zapytała, czy środki z dotacji jakie Gmina otrzymała na dofinansowanie 

zakupu podręczników w ramach programu „Wyprawka szkolna” są przeznaczane na zakup 

podręczników dla uczniów klas pierwszych szkół podstawowych, które od tego roku 

uczniowie mieli otrzymywać bezpłatnie. 

 

Skarbnik wyjaśniła, że program rządowy „Wyprawka szkolna” jest realizowany od kilku już 

lat i są to środki przeznaczane dla uczniów klas I – III. Środki, o których mówi radna  

G. Cielecka szkoły otrzymały już wcześniej (są to środki nie tylko na zakup podręczników, 

ale ogólnie na zakup pomocy dydaktycznych i wyposażenia). 

  

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia projektu uchwały. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 11 obecnych radnych. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 11 radnych; przeciwko – 0 radnych; wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. Uchwała  

Nr XLV/331/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok stanowi załącznik  

nr 3 do protokołu. 

 



8 
 

Pkt 6. Wolne wnioski i informacje.  

Radna G. Cielecka poinformowała, że śledziła finanse, które zostały przekazane Kurii za 

zakup drogi w Ruchocicach, a które następnie Kuria miała przekazać parafiom z naszej 

Gminy. Radna dopytywała, kiedy parafie te środki otrzymają i uzyskała informację. Kilka dni 

temu redaktor z gazety „Na temat” pytał, jak środki te zostaną rozdysponowane w parafii 

Rostarzewo. Radna poinformowała, że środki te zostaną przekazane na remont domu 

parafialnego, który znajduje się w obrębie starówki w Rostarzewie (warunkiem było, aby 

środki te przeznaczyć na zabytki). Zdaniem radnej środki te zostały zagospodarowane 

właściwie, zgodnie z planem wieloletnim, który parafia opracowała po wizytacji Biskupa. 

Radna poprosiła innych radnych, aby także prześledzili, na co środki te zostają przeznaczone 

w innych parafiach, aby można było tę sprawę doprowadzić do końca. 

  

Burmistrz poinformował, że redaktor D. Papież, o którym wspomniała radna G. Cielecka, 

również z nim się kontaktował. Burmistrz nie chciał zabierać głosu w tej sprawie, ponieważ 

uważa, że dla Gminy Rakoniewice zakończyła się ona w momencie podpisania porozumienia 

z parafią w Ruchocicach i przekazania środków w wysokości 160.000 zł. Po podpisaniu aktu 

notarialnego Gmina stała się właścicielem gruntów drogi ulicy Lipowej, na której za chwilę 

rozpocznie się remont. Zdaniem Burmistrza ekonom – ksiądz Nowak, w porozumieniu  

z proboszczami, najlepiej wiedzą w jaki sposób te środki, zgodnie z porozumieniem 

wydatkować.           

 

Radny Marek Tata powiedział, że z nim również redaktor się kontaktował i również nie zajął 

stanowiska w tej sprawie.  

 

Burmistrz przypomniał, że w trakcie sprawy mówiono, że cieszyć będzie fakt, że środki te 

zostaną przeznaczone na parafie z terenu naszej Gminy i tak też się stało. Dalej Burmistrz,  

w kontekście dzisiejszych, najważniejszych zmian do budżetu powiedział, że środki 

przeznaczane są na kolejne dwa tzw. małe projekty – dwa place zabaw : w Wiosce i w Łąkim. 

Burmistrz dodał, że w tym tygodniu podpisał umowę na realizację, również z małych 

projektów, ogólnodostępnego placu zabaw, przy zespole pałacowo-parkowym  

w Rakoniewicach. Jeszcze jesienią tego roku, również z tych projektów, ma powstać 

ogólnodostępna siłowania. Burmistrz stwierdził, że należy się cieszyć, że Gmina ma 

możliwość dołożenia własnych środków i skorzystania z tych pieniędzy.      
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Następnie radna G. Cielecka zapytał, na jakim etapie jest Gmina, jeśli chodzi o finansowanie 

remontu ratusza w Rostarzewie.   

 

Burmistrz odpowiedział, że dziś Gmina otrzymała potwierdzenie co do wysokości 

dofinansowania i co do kwoty jaka ma zostać przekazana na remont tego obiektu. Gmina jest 

na etapie przygotowywania studium wykonalności i niezbędnej, bardzo szerokiej   

dokumentacji, potrzebnej do tego, aby ostatecznie aplikować o te środki, które wstępnie 

Gminie Rakoniewice zostały przyznane. Jest to związane z wykonaniem dużej ilości pracy,  

ale w związku z tym, że dofinansowanie wynosi 85%, warto ten wysiłek ponieść. Przy okazji 

Burmistrz poinformował, że podpisał umowę na wykonanie bezpiecznego przejścia ścieżki 

rowerowej przez tory z Rostarzewa w kierunku Wolsztyna.    

 

Radna G. Cielecka zapytała, czy jest możliwe wykonanie bezpiecznego dojścia ze ścieżki do 

INDROLA, w Rostarzewie. 

 

Burmistrz zauważył, że nawet dzisiejsze zmiany do budżetu poniekąd się do tej sprawy 

odnoszą, ponieważ w Dziale 600. Transport i łączność, drogi publiczne krajowe zwiększono 

wydatki o kwotę : 9.000 zł tytułem wypłaty odszkodowania za przejęte prawo własności 

nieruchomości oznaczonej jako działka 111/1 o pow. 0,379ha  (właściciel INDROL spółka z 

o.o.) przeznaczona pod rozbudowę drogi krajowej nr 32 na odcinku Rostarzewo – Wolsztyn, 

w zakresie budowy ciągu pieszo-rowerowego. Obecnie czekamy na odpowiedź z GDDKiA. 

Wówczas dowiemy się, czy Generalna Dyrekcja nadal chce współpracować z samorządami 

lokalnymi (nie dotyczy do tylko naszej Gminy), na takich samych zasadach bądź podobnych, 

jak to się działo przez ostatnie kilkanaście lat. Burmistrz zauważył, że Gmina Rakoniewice 

jest otwarta, ma propozycję, pomysł, chce partycypować w kosztach, nie wiadomo tylko, czy 

nasz, dużo większy partner, też chce.  

 

Radny Marek Tata zapytał, czy wiadomo już coś w sprawie drogi do Ruchocic. 

 

Burmistrz zauważył, że sprawa przedstawia się tak samo, jak z Rostarzewem. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał radnym o obowiązku złożenia przez nich oświadczeń 

majątkowych na dwa miesiące przed upływem kadencji.  
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Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 7. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad XLV Sesji VI kadencji Rady.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 22 września 2014 r. 

 

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 

 

 

 

 

Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Wniosek Burmistrza o zwołanie sesji nadzwyczajnej. 

2. Lista obecności radnych. 

3. Uchwała Nr XLV/331/2014 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2014 rok. 

 


